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Protokół Nr 31/2021/VIII 

z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska i Gospodarki  

Rady Gminy Tarnowo Podgórne  

odbytego w dniu 17 maja 2021 roku 

 

 

Miejsce posiedzenia: online 

Godzina rozpoczęcia posiedzenia: 16:00 

 

Obecni członkowie Komisji:  

Ewa Jurasz – przewodnicząca Komisji 

Tomasz Markowicz – wiceprzewodniczący Komisji 

Elżbieta Szymkowiak – członek Komisji 

Agnieszka Adamska – członek Komisji 

Julian Kiełczewski – członek Komisji 

 

Goście: 

Piotr Kaczmarek – II Zastępca Wójta 

Dorota Barełkowska – Radna Gminy 

Mateusz Borowski – Radny Gminy 

Łukasz Grewling – Radny Gminy 

Marzena Gryska – Radna Gminy 

Katarzyna Jackowiak – Skarbnik Gminy 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Porządek obrad jest następujący:  

1. Otwarcie posiedzenia Komisji.  

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Zaopiniowanie wykonania budżetu za rok 2020. 

5. Zaopiniowanie projektu Rozwoju Gminy Tarnowo Podgórne do roku 2030. 

6. Sterylizacja i kastracja zwierząt. 

7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Zakończenie posiedzenia.                                                                                                 
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1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

1. Obrady otworzyła Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska i Gospodarki, która na 

wstępie powitała gości oraz członków Komisji. 

2.  

3. 2. Stwierdzenie quorum. 

Radna Ewa Jurasz stwierdziła quorum wymagane do odbycia posiedzenia. 

 

4. 3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Ewa Jurasz przedstawiła kolejność tematów w porządku obrad. 

 

4. Zaopiniowanie wykonania budżetu za rok 2020. 

Przewodnicząca Komisji Ewa Jurasz zapytała Radnych czy mają pytania do poszczególnych 

działów, którymi zajmuje się Komisja Ochrony Środowiska i Gospodarki.  

 

Radny Julian Kiełczewski zapytał o wysokie wykonanie budżetu (114,26 %) w dziale 

700 – gospodarka mieszkaniowa. Skarbnik Gminy Katarzyna Jackowiak powiedziała, że plan 

był ustalany zgodnie z wykonaniem w październiku oraz dodała, że przedstawiając 

informację na 1 grudnia mamy stan wykonania na 31 marca, ponieważ termin sporządzania 

sprawozdań jednostkowych wypada 10 grudnia za listopad. Przez pewien czas windykacja 

opłat za najem i dzierżawę została wstrzymana, natomiast pod koniec roku można było 

rozpocząć windykację telefoniczne lub mailowo. Jeden z przedsiębiorców w grudniu wpłacił 

około 170 tysięcy złotych. Nie da się przewidzieć czy osoby zalegające z opłatami zareagują 

na informację Biura Windykacji, czy wpływ na konto Gminy nastąpi w kolejnym roku, 

natomiast korygując plan trzeba odnieść się do tego co rzeczywiście jest w budżecie Gminy.  

 

W zawiązku z brakiem kolejnych pytań, Radna Ewa Jurasz zarządziła głosowanie w sprawie 

wydania opinii w sprawie wykonania budżetu za 2020 rok. Członkowie Komisji Ochrony 

Środowiska i Gospodarki jednogłośnie wydali pozytywną opinię.  

 

5. Zaopiniowanie projektu Rozwoju Gminy Tarnowo Podgórne do roku 2030. 

W związku z zapisem umieszczonym w diagnozie strategicznej Radny Julian Kiełczewski 

zapytał o to czy Gmina prowadzi kontrole podłączenia nieruchomości do istniejącej sieci 

kanalizacyjnej zgodnie z regulaminem utrzymania czystości i porządku, czy prowadzi 

ewidencje zbiorników bezodpływowych i przydomowych oczyszczalni ścieków oraz je 

systematycznie kontroluje.  

II Zastępca Wójta odpowiedział, że Gmina jest zobowiązana poprzez Krajowy Program 

Oczyszczania Ścieków Komunalnych do prowadzenia statystyk związanych z tym, ile jest 
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przydomowych oczyszczalni, powinniśmy mieć aktualną inwentaryzację posesji 

podłączonych do zbiorników bezodpływowych, tam, gdzie sieć sanitarna się pojawi należy 

zachęcać mieszkańców do podłączenia. Niestety ustawodawca nie wyposażył gmin w 

odpowiednie narzędzia do kontroli oraz wywarcia nacisku na właścicieli nieruchomości by 

podłączali się do sieci sanitarnej.  

 

Radna Marzena Gryska zapytała, czy można weryfikować stan zbiornika na podstawie liczby 

osób zamieszkujących nieruchomość oraz częstotliwości wywozu nieczystości. II Zastępca 

Wójta odpowiedział, że firmy zajmujące się nieczystościami otrzymały kiedyś w decyzjach 

administracyjnych nakaz, aby przekazywały szczegółowe sprawozdania do Gminy, ale jeden 

z przedsiębiorców zaskarżył decyzję, a organy wyższe decyzję administracyjną uchyliły. Pan 

Piotr Kaczmarek dodał, że Gmina ustaliła ze Spółką TP-Kom, że mieszkańcy, którzy chcieli 

się podłączyć do kanalizacji, a nie dysonowały odpowiednim zasobem finansowych, to 

spółka miała realizować przyłącze i stopniowo w ratach razem z opłatą za ścieki odbierać 

należność. Z tej oferty skorzystało niewiele rodzin.  

 

Radna Agnieszka Adamska zapytała o to czy zgody na umieszczenie farm fotowoltaicznych 

będą wydawane prawie wszystkim wnioskującym czy Gmina podejmie stanowisko w tej 

sprawie. Radna zaznaczyła, iż zgodnie z tym co mówił profesor ze Stowarzyszenia Metropoli 

Poznań należy wziąć pod uwagę kwestie krajobrazowe i społeczne.  

 

Radna Elżbieta Szymkowiak zaproponowała, aby ponownie zaproponować mieszkańcom 

podłączenie do sieci sanitarnej z opłatą rozłożoną na raty.  

 

II Zastępca Wójta odniósł się do pytania Radnej Agnieszki Adamskiej informując, że 

częściowo ten problem jest uregulowany, ale nie na całym obszarze. Regulacje zawarte są w 

Studium, gdzie są pewne przestrzenie rolnicze wskazane jako możliwe do wykorzystania na 

ten cel oraz na poziomie miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, na tych 

terenach, na których plany zostały uchwalone.  

 

Radna Elżbieta Szymkowiak powiedziała, że w strategii należałby zwrócić uwagę na to, aby 

w miejscowościach były podejmowane miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego, 

aby zapobiec mieszania się funkcji oraz w celu ochrony wód gruntowych. 

 

II Zastępca Wójta powiedział, że celem Gminy jest opracowanie miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego dla całej Gminy, wynika to też z ustawy. Decyzja o 

warunkach zabudowy jest jedynie narzędziem tymczasowym. Gmina cały czas proceduje 
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około 30 planów miejscowych, a przyśpieszenie opracowywania planów byłoby możliwe tylko 

w przypadku zwiększenia zatrudnienia w wydziale. Plan miejscowy nie jest łatwą i szybką 

procedurą, do tego przedsiębiorcy i mieszkańcy wnioskują o zmianę planów. Pan Piotr 

Kaczmarek dodał, że Gmina Tarnowo Podgórne jest liderem wśród gmin pod względem 

pokrycia terenu gminy miejscowymi planami zagospodarowania przestrzennego. 

 

Przewodnicząca Komisji Ewa Jurasz zarządziła głosowanie w sprawie wydania opinii w 

sprawie projektu Rozwoju Gminy Tarnowo Podgórne do roku 2030. Członkowie Komisji 

jednogłośnie wydali pozytywną opinię.  

 

6. Sterylizacja i kastracja zwierząt. 

II Zastępca Wójta Piotr Kaczmarek poinformował, że Gmina zawarła umowy z weterynarzami 

na terenie Gminy na kwotę 40 000 zł na kastrację i sterylizację. Na dzień dzisiejszy 

wydanych zostało 17 640 zł za tę kwotę: 

- wykastrowano 30 kocurów i wysterylizowano 50 kotek,  

- wykastrowano 11 psów i wysterylizowano 12 suk,  

- weterynarze zachipowali 18 psów, 

- z kotów wolno żyjących wykastrowano 11 kocurów i wysterylizowano 19 kotek 

Pod koniec maja gmina będzie współfinansować akcję sterylobusu. 

 

Odpowiadając na pytanie Radnej Marzeny Gryski, II Zastępca Wójta powiedział, że kastrację 

i sterylizację z Gminnego budżetu przeprowadza Pan Szymon Nowak w Lusowie oraz Pani 

Beata Kosińska w Tarnowie Podgórnym, umówić się należy poprzez Urząd Gminy.  

 

7. Wolne głosy i wnioski. 

Odpowiadając na pytanie Radnego Łukasza Grellinga, II Zastępca Wójta powiedział, że na 

stronie internetowej Wód Polskich zamieszczona została informacja o możliwości wykupu 

zezwoleń na połów na Jezierze Lusowskim.  

 

Radna Elżbieta Szymkowiak powiedziała, że na ulicy Grzybowej w Wysogotowie 

sukcesywnie ktoś wycina las.  

 

Radna Agnieszka Adamska poinformowała, że mieszkańcy zgłaszali, że przy ulicy 

Promykowej jest mocno zarośnięty staw, który zagraża bezpieczeństwu dzieci. Pan Piotr 

Kaczmarek powiedział, że staw jest własnością osoby prywatnej, więc można jedynie tylko 

poprosić właściciela nieruchomości, aby zabezpieczył teren, natomiast rodzice mają 

obowiązek pilnować swoich dzieci.  
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W związku z pytaniem Radnej Doroty Barełkowskiej, Przewodnicząca Ewa Jurasz oraz 

II Zastępca Wójta Piotr Kaczmarek wyjaśnili, że stworzony zostanie plan zadrzewienia 

Gminy na podstawie informacji otrzymanych od sołtysów oraz wiedzy pracowników Urzędu 

Gminy, później sukcesywnie na zaplanowanych terenach będą wykonywane nasadzenia.  

 

8.  Zakończenie posiedzenia.           

Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska i Gospodarki Ewa Jurasz o godz. 18:05 

zamknęła posiedzenie. 

 

Przewodnicząca  

Komisji Ochrony Środowiska i Gospodarki 

 

/-/ Ewa Jurasz 

 

 

 

Protokołowała: Joanna Chwiałkowska  


